
Přehled hlavních výsledků 
za Českou pirátskou stranu
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Stojíme na straně lidí, pomáháme v krizi 
〉〉 Solidarita v době krize
Na jaře Piráti navrhli zrušení poplatku za obnovitelné zdroje, což průměrné domácnosti ušetří až 6 tisíc korun ročně. 
Stejně tak solidární příspěvek, který se podařilo prosadit ve formě pětitisícového bonusu na dítě a výhodnějšího 
energotarifu až 3,5 tisíce korun pro každou domácnost.
Podpořili jsme i zastropování cen energií na příští rok pro domácnosti a malé či střední firmy, které může lidem 
odbourat až polovinu nákladů na elektřinu, které by jinak platili v příštím roce. 

〉〉 Jednodušší a dostupnější příspěvek na bydlení
Místopředsedkyně Sněmovny Olga Richterová a pirátská náměstkyně na MPSV Zuzana Freitas se podílely na 
výrazném zjednodušení žádosti o příspěvek na bydlení a také zlepšení pravidel, aby na příspěvek dosáhlo víc lidí. 

〉〉 100 miliard na podporu občanů bez zadlužování
Piráti prosadili, aby se firmy, které nejvíce vydělávají na válce a zdražování, podílely skrz mimořádnou solidární daň 
na řešení krize. Díky tomu lze vyčlenit na pomoc domácnostem a firmám 100 miliard bez dalšího zadlužování státu.

〉〉 Dostupnější zkrácené úvazky 
Zaměstnavatelé budou více motivováni k nabízení zkrácených úvazků například rodičům s malými dětmi či senio-
rům. Od 1. února 2023 budou mít možnost využít slevy na sociálním pojištění, pokud zaměstnají pracovníky, kteří 
jsou mladší 21 let, studují, jsou starší 55 let, pečují o dítě do 10 let, jsou zdravotně znevýhodnění, případně čerstvě 
absolvovali rekvalifikaci.

〉〉 Program na rekonstrukce a výstavbu  bytů, škol a školek
Ministerstvo pro místní rozvoj pro vedením Ivana Bartoše spustilo – i ve spojitosti s příchodem lidí prchajících 
před válkou – dotační program na obnovu ubytovacích kapacit a rychlou výstavbu v obcích. Díky rekonstrukcím 
tak mohou vzniknout například nové byty, školky či školy.
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〉〉 Rychlejší stavební řízení blízko lidem
Ministr pro místní rozvoj Ivan Bartoš připravil nový stavební zákon, který zajistí rychlé, transparentní, digitální 
a občanovi blízké stavební řízení. Opravujeme tak zpackaný stavební zákon protlačený na sílu minulou vládou, 
který by mimo jiné zrušil stovky místních stavebních úřadů. Nová úprava naopak ponechává úřady blízko lidem, 
tedy v obcích s rozšířenou působností. O stavbách v obci tak nebude rozhodovat úředník od stolu kdesi na kraji, 
který nezná lokální podmínky.

〉〉 Lepší podmínky pro pěstouny
I na pirátský popud prošlo Sněmovnou a Senátem zlepšení pro nezprostředkované pěstouny. Ti, kteří v systému byli 
před 1. lednem letošního roku, už nebudou muset za dobu péče platit důchodové a zdravotní pojištění. Pěstounství 
u nich bude patřit do takzvané náhradní a vyloučené doby, což je důležité především pro posuzování nároku na 
důchod. Noví nezprostředkovaní pěstouni také budou mít alespoň dvouletou adaptační dobu, po kterou za ně bude 
pojištění platit stát, aby měly děti i oni čas si na nové rodinné uspořádání zvyknout.

〉〉 Slevy v dopravě i pro invalidní důchodce
Místopředsedkyně Sněmovny Olga Richterová vyjednala, aby mohli kromě seniorů, dětí či studentů cestovat za 
poloviční jízdné i invalidní důchodci. Slevy se nově týkají dalších až devadesáti tisíc osob. 

〉〉 Posílení fondu prevence a ochrany zdraví
Nejlepší a nejlevnější je vždycky prevence. Místopředsedkyně Sněmovny Olga Richterová a pirátská náměstkyně na 
MPSV Zuzana Freitas proto prosadily navýšení fondu prevence VZP o zhruba trojnásobek. Fond může poskytovat 
celou řadu příspěvků na zdravý životní styl, například na sportovní kroužky pro děti. Pro zdravotně znevýhodněné 
to znamená i lepší příspěvky na diety, pomůcky pro diabetiky, psychosociální podporu a další.

〉〉 Navýšení existenčního a životního minima
Zvýšení existenčního a životního minima Piráti dlouhodobě prosazovali jako způsob, jak pomoci nejohroženějším 
lidem z inflační spirály. V průběhu roku se zvýšilo nejdříve o 10 a pak o 8,8 %. Od ledna 2023 dojde k nárůstu o 5,2 %.
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〉〉 Navýšení příspěvku na dietní stravování pro lidi v nouzi
Příspěvek nebyl valorizován od roku 2011, nyní se zvedl o 9,5 %. Jde o částku poskytovanou na základě doporučení 
lékaře příjemcům dávek hmotné nouze, kteří mají zdravotní omezení vyžadující úpravu stravy. Jedná se například 
o celiakii, fenylketonurii, lze ho ale využít i na výživu při kojení. 

〉〉 Navýšení přídavků na dítě
Pirátská náměstkyně na MPSV Zuzana Freitas upozornila na doporučení NERV, které i v souladu s programovým 
prohlášením vlády navrhovalo navýšení přídavku na dítě o 30 %. Navýšení bylo díky tomu zahrnuto do návrhu roz-
počtu pro rok 2023 a úprava teď čeká na schválení vlády a Sněmovny. 

〉〉 Dětský ombudsman
Je třeba věnovat větší pozornost právům dětí a zřídit dětského ombudsmana. Do příprav a debat o potřebném 
zákoně se v minulosti zapojily Olga Richterová z pozice poslankyně i Zuzana Freitas z pozice náměstkyně MPSV. 
Aktuálně se přípravy zákona ujal pirátský ministr Michal Šalomoun. 

〉〉 Jasná a vymahatelná pravidla pro platformy typu Airbnb a ubytovatele
Konec obtěžování rezidentů a jasná, férová a vymahatelná pravidla pro sdílené ubytování. To má za cíl návrh záko-
na o online platformách v ubytování, který připravuje předseda poslaneckého klubu Pirátů Jakub Michálek spolu 
s Ministerstvem pro místní rozvoj. Stavebního práva se zákon nedotkne.

〉〉 Krizová linka pomoci ukrajinským uprchlíkům
Piráti se zapojili do přípravy krizové linky pomoci pro ukrajinské uprchlíky. Linka provozovaná MPSV ve spolupráci 
s ČČK a Modrou linkou nabízí kromě všeobecných informací také psychologickou pomoc v ukrajinštině a ruštině. 
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Usnadňujeme občanům život  
a zjednodušujeme stát

〉〉 Šetříme čas i peníze, digitalizujeme! 
Vicepremiér pro digitalizaci Ivan Bartoš prosadil zřízení Digitální a informační agentury, která od 1. dubna 2023 
začne řídit vývoj digitálních služeb státu. Obdobné nezávislé agentury fungují například v Estonsku či Velké Británii, 
evropských digitálních lídrech. Cílem je zlepšit služby pro občany, zefektivnit eGovernment a šetřit čas a prostředky 
na straně občanů i státu.

〉〉 Ukončili jsme absurdity v autorském zákoně 
Poslaneckou sněmovnou i Senátem prošla pirátská moderní úprava autorského zákona. Šikany od OSA za puštěné 
rádio v provozovnách se tak už živnostníci nemusí bát. Prosadili jsme i zrušení absurdní povinnosti, aby musel 
autor hudby hlásit, že bude hrát svoji vlastní hudbu Ochrannému svazu autorskému. Nebude se muset hlásit ani 
hraní starých skladeb, u kterých už uplynula doba trvání monopolu

〉〉 Ochrana uživatelů proti nadměrnému blokování obsahu
Poslankyně Klára Kocmanová a pirátský náměstek ministerstva kultury Ondřej Chrást prosadili návrh bránící nadu-
žívání automatických filtrů k mazání legálního obsahu na internetu. Stejně tak opatření posilující ochranu běžných 
uživatelů před zásahy do svobody projevu a soukromí. Platformy rovněž nebudou mít povinnost automaticky pro-
hledávat veškerý nahrávaný obsah. 

〉〉 Levnější a dostupnější energie díky snadnější výstavbě solárů
Ministerstvo pro místní rozvoj pod vedením Ivana Bartoše připravilo zcela zásadní zjednodušení povolování 
a provozování všech obnovitelných zdrojů energie včetně instalace solárních panelů. Jde o důležitý krok směrem 
k levnějším a dostupnějším energiím pro domácnosti i firmy, stejně tak ochranu přírody. Návrh schválila Sněmovna.
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〉〉 Osekáváme byrokratickou hydru
Ministr za Piráty Michal Šalomoun připravil antibyrokratický balíček, který cílí na snížení administrativy pro pod-
nikatele. Navrhuje například možnost vykazovat účetnictví v cizí měně nebo zproštění od přiznání ke korporátní 
dani v případech nulového zdanění. 

〉〉 Modernější a bezpečnější železnice
Pirátští zástupci vyjednali s Ministerstvem dopravy, aby se přidalo téměř 49 miliard do modernizace železnic. 

〉〉 Moderní přístup k návykovým látkám a regulaci konopí
Piráti vypracovali spolu s odborníky detailní studii s návrhy variant regulace konopí. Vrací tak do hry možnost regu-
lace konopí, která by přinesla miliardy do státního rozpočtu, omezila černý trh a ochránila lépe například mladistvé. 
Piráti se podílí také na přípravě dekriminalizačních opatření, která povedou k racionalizaci politiky v oblasti závis-
lostí (např. revize paragrafu o šíření toxikomanie nebo umožnění nakládání s psychoaktivními látkami pracovníky 
adiktologických služeb). 
Zároveň připravují regulaci psychomodulačních látek, která by pomohla vyřešit situaci šedé zóny, ve které se nyní 
nacházejí některé málo škodlivé látky, jako je kratom nebo CBD konopí.

〉〉 Petice mohou být konečně i online
Díky spolupráci vicepremiéra pro digitalizaci Ivana Bartoše spolu s Ministerstvem vnitra je nově možné založit 
i podepsat ePetici rychle a bezpečně online na Portálu občana. Stačí k tomu pouze digitální identita. Elektronická 
petice má přitom stejnou váhu jako listinná petice s klasickým podpisem.

〉〉 Ekologická doprava šetrnější ke zdraví lidí i přírody
Abychom snížili uhlíkovou stopu a chránili zdraví lidí i přírody, schválili jsme jednotný evropský cíl dosažení podílu 
41 % ekologických vozů ve veřejné dopravě do konce roku 2025.

〉〉 Už žádné pokuty za jedno pivo na vodě
Piráti prosadili návrh na toleranci půl promile alkoholu u vodáků při sjíždění řeky. Podmínkou je, že nejde o nebez-
pečný úsek či řeku, kde je velký lodní provoz. 
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〉〉 Bráníme opakování ekologických katastrof typu Bečva
Piráti spolupracují s Ministerstvem životního prostředí na přípravě tzv. havarijní novely vodního zákona, která má 
zefektivnit vyšetřování havárií, jakou bylo vypuštění kyanidu do řeky Bečvy. Odpovědné šetření ekologických havárií 
je zásadní i pro jejich předcházení. 

〉〉 Stop povinnému přimíchávání biosložky do pohonných hmot
Podařilo se zrušit povinné přimíchávání biopaliv do nafty a benzínu. Za to bojovali Piráti již v minulém volebním 
období, protože se tím prodražují a znehodnocují pohonné hmoty a škodí životnímu prostředí.

〉〉 Likvidujeme kostlivce po předchozí vládě a bráníme miliardovým pokutám
Minulá vláda nezvládala plnit povinnosti a zaostala při přijímání 36 evropských směrnic, za což Česku hrozily pokuty 
až do výše dvou miliard korun. Pirátský ministr Michal Šalomoun se pustil do nápravy, prvních 21 restů se povedlo 
i přes obstrukce opozice dotáhnout, na dalších se pracuje.  
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Máme čistý štít, bojujeme proti korupci
〉〉 „Kladivo na korupčníky“: 13 zákonů proti zlodějinám a úplatkům
Piráti v létě představili protikorupční balíček zákonů, které chtějí co nejdříve prosadit. Kvůli korupci každý rok totiž 
přichází Česko o stovky miliard. Několik opatření z balíčku se již podařilo protlačit Sněmovnou. 

〉〉 Zastavili jsme tutlání platů nejvyšších státních úředníků a informací o ČEZu
Jakub Michálek posílil právo občanů na informace. Každý si bude moci nově ověřit u veřejných funkcionářů, poradců 
a členů vedení státem vlastněných firem, jaké mají platy a odměny. Více informací bude muset nově poskytovat 
také ČEZ. Zákon o svobodném přístupu k informacím bude lépe chránit právo občanů na informace a umožní řešit 
situace, kdy je toto právo naopak zneužíváno.

〉〉 Deagrofertizace
Piráti zabránili ohnutí zákona o skutečných majitelích ve prospěch Andreje Babiše, což byla jedna z podmínek EU, 
aby mohlo Česko čerpat 179 miliard z evropských fondů. 
Evropské komisi se konečně podařilo uzavřít vleklou kauzu kolem střetu zájmů Andreje Babiše, kdy si přihrával 
dotace do vlastních firem.

〉〉 Odsouzené firmy si už nesáhnou na veřejné zakázky 
Ministr pro místní rozvoj Ivan Bartoš připravil novelu, aby se odsouzené koncernové firmy nedostaly k veřejným 
zakázkám a zpřísnil se dohled u podlimitních zakázek. Jakub Michálek k tomu ve Sněmovně navrhl, aby zakázky 
nemohly získávat ani společnosti, jejichž skutečným majitelem jsou například členové vlády.

〉〉 Resuscitovali jsme Radu vlády pro koordinaci boje s korupcí
Ministr Michal Šalomoun nově vede Radu vlády pro koordinaci boje s korupcí. Ihned po svém nástupu obnovil její 
činnost, protože předtím 16 měsíců nezasedala, a projednal první protikorupční opatření.
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〉〉 Kvůli řadě kontroverzí jsme se postavili proti setrvání Petra Mlejnka na pozici ředitele ÚZSI

〉〉 Ochrana lidí bránících miliardy korun daňových poplatníků
Vláda předložila zákon na ochranu občanů, kteří zachrání lidské životy nebo miliardy z veřejných peněz tím, že 
oznámí podvody a korupci. Dnes musí tito lidé a jejich rodiny často čelit výhrůžkám, šikaně či vyhazovům z práce. 
Ve Sněmovně nyní hledáme podporu pro takovou podobu zákona, aby skutečně fungoval v praxi a byl efektivní. 

〉〉 Stop šmelinám se sportovními dotacemi
Prosadili jsme posílení kontrol a zpřísnění podmínek pro udílení sportovních dotací z Národní sportovní agentury. 
Nově na ně nedosáhnou žadatelé odsouzení pro trestný čin spáchaný v souvislosti s činností v oblasti sportu nebo 
pro trestný čin dotačního podvodu. Z podpory budou vyloučeny i subjekty, kde se takto provinil některý z členů 
jejich statutárních orgánů.

〉〉 Rozkryli jsme účelové čachry s počty voličů
Pirátský protikorupční tým pomáhal rozkrýt kauzu tzv. mrtvých duší při komunálních volbách v obci Hrčava. Vyskytly 
se zde před volbami případy účelového nahlašování osob s exekucemi do rozpadlé nemovitosti v lese, kterou vlastnil 
místní kandidát. Na základě materiálů pirátského protikorupčního týmu soud rozhodl, že se jednalo o nezákonnou 
manipulaci voleb, a nařídil jejich opakování. Případem se zabývají rovněž kriminalisté. 

〉〉 Úklid Augiášova chléva aneb lepší krizové řízení
Povedlo se odpolitizovat krizové řízení. V pandemii Andrej Babiš jmenoval sám sebe šéfem nově vzniklé Rady vlády 
pro zdravotní rizika, kterou si založil, aby mohl stát v centru pozornosti. Dle zákona je ale v takové situaci zřízen 
Ústřední krizový štáb, jehož předsedou je ministr obrany či ministr vnitra. Vládl tak totální chaos. Zrušili jsme 
proto nepotřebnou a zpolitizovanou Radu vlády pro zdravotní rizika a zároveň jsme zlepšili fungování zákonného 
Ústředního krizového štábu.
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Bráníme svobodu a práva lidí
〉〉 Vrátili jsme Česko na mapu svobodného světa
Díky ministru Janu Lipavskému se Česko stalo členem Rady OSN pro lidská práva. Jako první Čech také téměř po 
30 letech vystoupil s projevem na Radě bezpečnosti OSN, kde vyzval k ustavení trestního tribunálu pro vyšetření 
zločinu ruské agrese a apeloval na členy Rady bezpečnosti OSN, aby kvůli globální odpovědnosti jednali. 

〉〉 Národní sankce za zločiny proti lidským právům
Ministr zahraničí Jan Lipavský připravil a prosadil tzv. Magnitského zákon, který umožňuje sankcionovat osoby 
podílející se na vážných zločinech proti lidským právům. V Británii byl za tento krok Lipavský oceněn Magnitského 
cenou za přínos k ochraně lidských práv.

〉〉 Náš hlas je v Evropě slyšet
Česko finišuje předsednictví Rady EU, které jsme podle špiček Unie výborně zvládli i za výrazně zhoršené geopo-
litické situace. V kontextu války na Ukrajině jsme se ujali role, kdy se snažíme našim partnerům v západní Evropě 
vysvětlovat naší středo a východoevropskou perspektivu, vést konstruktivní dialog, přinášet nová témata a posou-
vat věci kupředu. Zahraniční politika pod vedením Jana Lipavského je v EU dobře čitelná. Platíme za spolehlivého 
partnera, díky čemuž lépe prosazujeme naše zájmy. 

〉〉 Rekordní pomoc Ukrajině
Pirátský ministr zahraničí Jan Lipavský se výrazným způsobem zasadil o pomoc Ukrajině po vpádu Putinových vojsk. 
Česká diplomacie rychle poskytla ukrajinské straně politickou, vojenskou, bezpečnostní a humanitární podporu. 
Jan Lipavský byl oceněn Řádem za zásluhy od ukrajinského prezidenta Zelenského.

〉〉 Manželství pro všechny 
Piráti znovu podpořili návrh na manželství pro všechny, který přináší právní jistoty duhovým rodinám a jejich dětem. 
Obdobný návrh předložili již v roce 2018 do Sněmovny. 



– 11 –    

1 rok
vlády

〉〉 Uznávaná zmocněnkyně pro lidská práva
Vláda schválila nominantku Pirátů na zmocněnkyni pro lidská práva Kláru Laurenčíkovou. Jde o široce uznávanou 
odbornici, která se mimo jiné dlouhodobě věnuje pomoci ohroženým dětem či dětem se zdravotním znevýhodněním 
nebo tématu otevřeného vzdělávání. 

〉〉 Kvalitní zástupce veřejného ochránce práv
I díky Pirátům se novým zástupcem ombudsmana stal právník Vít Alexander Schorm. V letech 1996 až 1998 byl 
Schorm poradcem tehdejšího předsedy Nejvyššího soudu a pozdějšího prvního českého ombudsmana Otakara 
Motejla. Poté působil jako vedoucí kanceláře někdejšího místopředsedy vlády Pavla Rychetského.

〉〉 Milost pro dvojici, která dostala absurdně vysoký trest za šamanské rituály
Předseda klubu Pirátů Jakub Michálek se obrátil na prezidenta Miloše Zemana, aby zvážil milost pro manžele Kor-
dysovi odsouzené natvrdo na 8 let za nedovolené nakládání s omamnými látkami. Zeman manželům i po tlaku ze 
strany veřejnosti nakonec milost udělil.
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Přehled hlavních výsledků podle ministerstev

 Ministerstvo pro místní rozvoj – ministr Ivan Bartoš

〉〉 Záchrana projektů pro Česko za 32 miliard 
Ministru Ivanu Bartošovi se podařilo dosáhnout zásadního průlomu při projednávání pravidel pro evropské dotace, 
a to jak na úrovni Rady EU, tak Evropského parlamentu. Prosazení komplexního balíčku úprav (tzv. FAST-CARE) je 
velkým milníkem v jeho úsilí o záchranu tisíců kvalitních projektů v našich regionech v hodnotě zhruba 32 miliard 
korun. Díky přijatému návrhu se zmírní dopady současné krize a Česká republika nepřijde o zbylé evropské dotační 
prostředky.

〉〉 Rychlejší stavební řízení blízko lidem
Cílem novely nového stavebního zákona je zajištění rychlého, jednoduchého a transparentního stavebního řízení pod 
zásadou “jeden úřad, jedno řízení, jedno razítko”, které bude pro běžného občana přehledné a srozumitelné. Opravuje 
se tím zpackaný nový stavební zákon protlačený na sílu minulou vládou, který by mimo jiné zrušil stovky místních 
stavebních úřadů. Nová úprava naopak ponechává úřady blízko lidem, tedy v obcích s rozšířenou působností i v 
obcích na nižší úrovni. O stavbách v obci tak nebude rozhodovat úředník od stolu kdesi na kraji či na detašovaných 
pracovištích kraje, který nezná lokální podmínky.

〉〉 Program na rekonstrukce a výstavbu bytů, škol a školek
Ministerstvo pro místní rozvoj pro vedením Ivana Bartoše spustilo – i ve spojitosti s příchodem lidí prachajících 
před válkou – dotační program na obnovu ubytovacích kapacit a rychlou výstavbu v obcích. Díky rekonstrukcím 
tak mohou vzniknout například nové byty, školky či školy.
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〉〉 Levnější a dostupnější energie díky snadnější výstavbě solárů
Ministerstvo pro místní rozvoj pod vedením Ivana Bartoše připravilo zcela zásadní zjednodušení povolování 
a provozování všech obnovitelných zdrojů energie včetně instalace solárních panelů. Jde o důležitý krok směrem 
k levnějším a dostupnějším energiím pro domácnosti i firmy, stejně tak ochranu přírody. Návrh schválila Sněmovna.

〉〉 Odsouzené firmy si už nesáhnou na veřejné zakázky 
Ministr Ivan Bartoš připravil novelu, aby se odsouzené koncernové firmy nedostaly k veřejným zakázkám a zpřísnil 
se dohled u podlimitních zakázek. Jakub Michálek k tomu ve Sněmovně navrhl, aby zakázky nemohly získávat ani 
společnosti, jejichž skutečným majitelem jsou například členové vlády.

〉〉 Příprava návrhu zákona o podpoře v bydlení
Připravovaný zákon by měl pomoct především lidem, kteří mají největší problém zajistit si bydlení vlastními sila-
mi, jako jsou senioři, samoživitelky a samoživitelé a obdobně. Zákon nabídne obcím soubor volitelných nástrojů, 
které umožní řešit situaci obyvatel v souladu s jejich potřebami. Tato legislativa podpoří různé formy poradenství 
v kontaktních místech pro bydlení, podporu bydlení v soukromém sektoru za využití státních garancí pro majitele 
bytů nebo motivaci obcí rozvíjet obecní bytový fond.

〉〉 Podpora pro podnikatele v požárem zasaženém Českém Švýcarsku
Ministerstvo pro místní rozvoj spolu s Ústeckým krajem spustilo podporu pro podnikatele z požárem zasaženého 
Českého Švýcarska. S pomocí slevových ubytovacích poukazů tamní hoteliéři, kterým kvůli požáru výrazně ubylo 
hostů, získají finanční podporu. Ministr Ivan Bartoš poničené České Švýcarsko také sám brzy po katastrofě navštívil. 
MMR program podpory vyhlásí do Vánoc.

〉〉 Záchrana pevnostních měst Terezín a Josefov
Ministr Ivan Bartoš se zasadil o to, aby vláda řešila záchranu pevnostních měst Terezín a Josefov. V nich se nachází 
historické objekty vojenského charakteru, které jsou zejména v případě Terezína ve spojení s historií 2. světové 
války unikátní nejen v ČR, ale také v mezinárodním kontextu.
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〉〉 Podpora pro zadavatele zakázek s uplatňováním mezinárodních sankcí proti Putinovi
Zadavatelé nejsou detektivové a dosud neměli dostatečné nástroje na identifikaci problematických žadatelů 
o veřejné zakázky. Aby na ně nedosáhly třeba osoby ze sankčního seznamu EU, nebo společnost ovládaná občany 
Ruska. Ministerstvo se jim rozhodlo proto pomoci a k posuzování zakázek vytvořilo metodiku. Připravuje rovněž 
nový nástroj, který pomůže zadavatelům identifikovat rizikové společnosti.

〉〉 Konec mezinárodní ostudy. Evropská komise uzavřela řízení o střetu zájmů
Zachránili jsme 180 miliard korun pro naše občany. Ostuda, kterou Česká republika musela podstupovat, je u konce. 
Babiš, podle závěrů auditu, spoluvytvářel prostředí, ve kterém jeho firmy čerpaly dotace, čímž ohrozil čerpání 180 
miliard korun z evropských dotací. Ministerstvo pro místní rozvoj obdrželo rozhodnutí od Evropské komise, podle 
kterého auditní řízení ke střetu zájmů, které se týkalo i bývalého premiéra Babiše, bylo uzavřeno.
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 Agenda digitalizace – vicepremiér pro digitalizaci Ivan Bartoš

〉〉 Šetříme čas i peníze, digitalizujeme! 
Vicepremiér pro digitalizaci Ivan Bartoš prosadil zřízení Digitální a informační agentury, která od 1. dubna 2023 
začne řídit vývoj digitálních služeb státu. Obdobné nezávislé agentury fungují například v Estonsku či Velké Británii, 
evropských digitálních lídrech. Cílem je zlepšit služby pro občany, zefektivnit eGovernment a šetřit čas a prostředky 
na straně občanů i státu.

〉〉 Občanka i řidičák v mobilu už v příštím roce
Občanka nebo řidičák pohodlně v mobilní aplikaci? Usilujeme o to, aby už na konci příštího roku byla tato digitální 
peněženka, tzv. eDokladovka, dostupná pro všechny občany Česka. Odpadne nutnost nosit u sebe plastovou kartičku, 
hrozí menší zneužití osobních dat a osobní údaje budou celkově pod větší kontrolou každého uživatele. Možnost 
prokázat se klasicky kartičkou však zůstane zachovaná.

〉〉 Představili jsme Český digitální tým
Skupina 11 českých i zahraničních expertních poradců nabídla své dlouholeté zkušenosti z oblasti digitální trans-
formace a modernizace státu, inovace, vědy a výzkumu, digitální ekonomiky a e-commerce, technologických 
startupů či oblasti legislativy. Cílem je snaha přispět k zefektivnění činnosti státní správy, urychlit proces digitální 
transformace a vyrovnat se standardům zemí jako Dánsko, Estonsko, Velká Británie, Austrálie či Tchaj-wan.
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 Ministerstvo zahraničí – ministr Jan Lipavský

〉〉 Vrátili jsme Česko na mapu svobodného světa
Díky ministru Janu Lipavskému se Česko stalo členem Rady OSN pro lidská práva. Jako první Čech také téměř po 
30 letech vystoupil s projevem na Radě bezpečnosti OSN, kde vyzval k ustavení trestního tribunálu pro vyšetření 
zločinu ruské agrese a apeloval na členy Rady bezpečnosti OSN, aby kvůli globální odpovědnosti jednali. 

〉〉 Národní sankce za zločiny proti lidským právům
Ministr zahraničí Jan Lipavský připravil a prosadil tzv. Magnitského zákon, který umožňuje sankcionovat osoby 
podílející se na vážných zločinech proti lidským právům. V Británii byl za tento krok Lipavský oceněn Magnitského 
cenou za přínos k ochraně lidských práv.

〉〉 Náš hlas je v Evropě slyšet
Česko finišuje předsednictví Rady EU, které jsme podle špiček Unie výborně zvládli i za výrazně zhoršené geopo-
litické situace. V kontextu války na Ukrajině jsme se ujali role, kdy se snažíme našim partnerům v západní Evropě 
vysvětlovat naší středo a východoevropskou perspektivu, vést konstruktivní dialog, přinášet nová témata a posou-
vat věci kupředu. Zahraniční politika pod vedením Jana Lipavského je v EU dobře čitelná. Platíme za spolehlivého 
partnera, díky čemuž lépe prosazujeme naše zájmy. 

〉〉 Rekordní pomoc Ukrajině
Pirátský ministr zahraničí Jan Lipavský se výrazným způsobem zasadil o pomoc Ukrajině po vpádu Putinových vojsk. 
Česká diplomacie rychle poskytla ukrajinské straně politickou, vojenskou, bezpečnostní a humanitární podporu. 
Jan Lipavský byl oceněn Řádem za zásluhy od ukrajinského prezidenta Zelenského.
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 Legislativa a Legislativní rada vlády – ministr Michal Šalomoun

〉〉 Likvidujeme kostlivce po předchozí vládě a bráníme miliardovým pokutám
Minulá vláda nezvládala plnit povinnosti a zaostala při přijímání 36 evropských směrnic, za což Česku hrozily pokuty 
až do výše dvou miliard korun. Pirátský ministr Michal Šalomoun se pustil do nápravy, prvních 21 restů se povedlo 
i přes obstrukce opozice dotáhnout, na dalších se pracuje. 

〉〉 Osekáváme byrokratickou hydru
Ministr Michal Šalomoun připravil antibyrokratický balíček, který cílí na snížení administrativy pro podnikatele. 
Navrhuje například možnost vykazovat účetnictví v cizí měně nebo zproštění od přiznání ke korporátní dani v pří-
padech nulového zdanění. 

〉〉 Resuscitovali jsme Radu vlády pro koordinaci boje s korupcí
Ministr Michal Šalomoun nově vede Radu vlády pro koordinaci boje s korupcí. Ihned po svém nástupu obnovil její 
činnost, protože předtím 16 měsíců nezasedala, a projednal první protikorupční opatření.

〉〉 Dětský ombudsman
Je třeba věnovat větší pozornost právům dětí a zřídit dětského ombudsmana. Do příprav a debat o potřebném 
zákoně se v minulosti zapojily Olga Richterová z pozice poslankyně i Zuzana Freitas z pozice náměstkyně MPSV. 
Aktuálně se přípravy zákona ujal pirátský ministr Michal Šalomoun. 

〉〉 Přijímáme kvalitnější zákony, nadbytečné předpisy rušíme
Zákony mají v demokracii procházet standardním legislativním procesem. Daří se nám to v mnohem větší míře 
než předchozí vládě, a to i v době války na Ukrajině a energetické krize, což klade zvýšené nároky. Máme také tým 
odborníků, kteří na základě analýz přispívají ke kvalitnějším zákonům.
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